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Postadress: Uppsala kommun, 753 75 Uppsala 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
www.uppsala.se 

Minnesanteckningar Uppsala kommuns 
funktionsrättsråd 
Datum: 26 maj 2023 

Tid:  9.00-12.00 

Lokal: Stadshuset Blenda Ljungberg samt digitalt via Microsoft Teams 

Närvarande  

Ledamöter 

Eva Christiernin (KS), ordförande 
Astrid Mäkitalo (Hjärt-Lung Uppsala Län) 
Nina Mohss (HRF Uppsala Knivsta) 
Sofie Sander (Autism Uppsala län) 
Marielle Sandstedt (Reumatikerdistriktet Uppsala län) 
Catarina Bernet (FUB Uppsala Knivsta) 
Måns Högström (Attention Uppsala) 
Hans Richter (Neuro Uppsala Knivsta) 
Asal Gohari (KS) 
Jonas Petersson (KS) 
Torkel Kjösnes (IFN) 
Cecilia Forss (ÄLN) 
Kjell Haglund (PBN) 

Övriga deltagare 

Rosalind Göthberg nämndsekreterare, kommunledningskontoret. Jeanette Nordin 
brukarombud, Heléne Stenlund äldreombudsman och Lena Sjöman strateg, vård- och 
omsorgsförvaltningen. Michael Jestin ombudsman, Funktionsrätt Uppsala kommun. 
Nellie Lindahl, Roze Soysuren, Oskar Jonsson, Thomas Robertsson och Gustaf 
Bäckström, Fyrisgården. Christine Kastner Johnson chef kommunal gymnasieskola och 
Ola Rick rektor Uppsala yrkesgymnasium Jälla, utbildningsförvaltningen. Lars Sundén 
strateg, fastighetsstaben kommunledningskontoret.  

Uppsala kommuns funktionsrättsråd 
Minnesanteckningar 
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Föredragningslista 

1. Mötet öppnas 

Ordförande Eva Christiernin öppnar mötet.   

2. Val av justeringsperson samt datum för justering 

Uppsala kommuns funktionsrättsråd beslutar 

• att utse Hans Richter att tillsammans med ordföranden justera dagens 
minnesanteckningar måndag den 12 juni 2023 

3. Fastställande av föredragningslista  

Uppsala kommuns funktionsrättsråd beslutar 

• att fastställa den utsända föredragningslistan 

4. Tema: Integration, tillgängliga lärmiljöer och anpassad gymnasieskola 

4.1 Inledning och programskola 

Ordförande Eva Christiernin presenterar dagens mötestema: Integration, tillgängliga 
lärmiljöer och anpassad gymnasieskola.  

Jeanette Nordin presenterar målet om utbildning i programmet för full delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning. Presentationen återfinns i bilaga 1. 

4.2 Förutsättningar för en bra skola  

Eleverna Nellie Lindahl, Roze Soysuren och Oskar Jonsson berättar om de möjligheter 
och utmaningar de upplever i skolan. De lyfter även några av de frågor de har till 
politiker och förvaltning. Presentation återfinns i bilaga 2.  

På grund av att sammanträdet under punkten avbröts av ett brandlarm hann eleverna 
inte ställa alla sina förberedda frågor. Alla frågor finns dock i presentationsbilderna 
(bilaga 2) och mötets övriga deltagare ombeds att läsa igenom och fundera över dem 
inför framtida dialoger.  

4.3 Uppföljande diskussion med representanter från utbildningsförvaltningen 
och fastighetsstaben 

Christine Kastner Johnson, Ola Rick och Lars Sundén berättar om gymnasie- och 
fastighetsförvaltningens arbete med Fyrisskolan. Presentationen återfinns i bilaga 3. 

Det understryks att förvaltningen befinner sig mitt i processen och att det därför är 
möjligt att komma med inspel. Det förekommer samverkansforum där 
brukarperspektivet tas in.  

Integration mellan olika skolformer diskuteras. En fördel med att olika skolformer delar 
lokaler är att det skapar möjligheter att röra sig mellan skolformerna. Det centrala är 
dock verksamheten och att möten möjliggörs genom planering, det räcker inte med att 
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bara dela lokaler. Det krävs även förståelse från båda håll samt kunskap om vad olika 
funktionsnedsättningar innebär för att integrationen ska fungera.  

5. Rapport från brukarombudet samt presentation av brukarombudets 
årsrapport 2022 

Punkten utgår på grund av tidsbrist och tas istället upp på ett framtida möte.  

6. Rapport från Funktionsrätt Uppsala kommun 

Michael Jestin berättar om Funktionsrätt Uppsala kommuns verksamhet:  

• Sedan det senaste mötet med funktionsrättsrådet har Funktionsrätt haft 
årsmöte och valt in två nya styrelseledamöter.  

• Det planeras för en dialog om särskild kollektivtrafik tillsammans med gatu- 
och samhällsmiljönämnden och trafikcentralen efter sommaren. En aspekt 
som lyfts är att utbildningen för att bli certifierad är bristfällig och skulle 
behöva ses över samt utvecklas. 

• Dialoger har genomförts kring frågan om hjälpmedel. Två särskilt viktiga 
punkter för Funktionsrätt är att hjälpmedel ska vara avgiftsfritt och att 
samordningen ska fungera. Det är även viktigt med kunskap hos de som 
förskriver hjälpmedel.  

Hans Richter lyfter Neuroförbundets cykelkampanj som även diskuterades på 
funktionsrättsrådets förra möte. Kampanjen har fått en projektledare som har 
kontaktat rådets ordförande och frågan ska tas upp i arbetsutskottet.  

7. Rapport från kommunstyrelse och nämnder 

Plan- och byggnadsnämnden 

En aktuell fråga i plan- och byggnadsnämnden rör planeringen av spårväg i Uppsala 
och nämnden ska på kommande sammanträde fatta beslut om detaljplaner. Flera 
stora byggprojekt står just nu stilla på grund av inflationen och ökade kostnader.  

Idrotts- och fritidsnämnden 

Uppsala summer zone öppnar snart, där ska det finnas anpassningar för att även 
personer med olika funktionsnedsättningar ska kunna delta i aktiviteterna och det ska 
finnas lugnare aktiviteter såsom brädspel. En fråga som tas med tillbaka till nämnden 
handlar om hur ledare utbildas för att kunna ta hand om barn och ungdomar med olika 
förutsättningar och behov. Ett annat medskick är att sommaraktiviteter tidigare 
generellt har fungerat dåligt för personer med NPF-diagnoser och att kommunen 
antingen behöver ställa krav på de föreningar som ordnar aktiviteter eller ordna 
aktiviteter själva.  

Funktionsrättsrådet kommer överens om att ta upp idrott och fritid som tema på ett 
framtida sammanträde. 

Äldrenämnden 

IVO har genomfört en nationell granskning av särskilda boenden för äldre och alla 
granskade kommuner, inklusive Uppsala, har fått anmärkningar. Arbete pågår nu för 
att åtgärda anmärkningarna.  

Omsorgsnämnden 
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Arbete pågår med att revidera handlingsplanen för full delaktighet. Ett utkast har 
presenterats för LSS-rådet och kommer att presenteras för nämnden i juni.  

Nämndens upphandlingsutskott har fattat beslut om att inte längre tillåta 
anhöriganställning inom ledsagning.  

Nämnden har yttrat sig över en statlig utredning om ett statligt huvudmannaskap för 
personlig assistens. I stort ställer sig nämnden positiv till utredningens förslag men har 
framfört ett par synpunkter, till exempel att kommunen ska ha rätt att företräda den 
enskilde i ärenden som rör utbetalning av personlig assistans. 

Ett arbete med att ta fram ett förnyat IOP (idéburet offentligt partnerskap) med 
Fyrisgården pågår. Flera nämnder kommer vara inblandade.   

Utbildningsnämnden 

Tillsammans med Funktionsrätt har det tagits fram ett förslag för bättre dialog mellan 
utbildningsnämnden och Funktionsrätt som innebär att tre dialoger – en per skolform 
– ska hållas varje år. Från utbildningsnämndens sida ska ordförande för nämnden samt 
för respektive skolformsutskott delta.  

Flera tillsyner av fristående förskolor har genomförts och i ett fall har det resulterat i att 
ett tillstånd har dragits in.  

Arbetsmarknadsnämnden 

Nämndens representant deltog inte på mötet men har skickat in en skriftlig rapport som 
återfinns i bilaga 4. 

8. Övriga frågor 

Inga övriga frågor tas upp.  

9. Kommande möten 

• Fredagen den 22 september, kl. 9-12 
• Fredagen den 8 december, kl. 9-12 
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